
Zápis ze zasedání Ekonomické komise Odboru lesního 
hospodářství České akademie zemědělských věd, konaného  

ve dnech  13. - 14. května 2009 v Jevíčku 
 
Přítomni: viz prezenční listina 
 

13. května 2009 - zasedání Ekonomické komise OLH ČAZV v sálu hotelu Morava 
v Jevíčku. 
 

Zasedání Ekonomické komise Odboru  lesního hospodářství České akademie zemědělských 
věd (EK OLH ČAZV) zahájil její předseda, prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. Přivítal účastníky zasedání a 
seznámil je s programem jednání: 

 
1) Informace o činnosti ČAZV a Odboru lesního hospodářství ČAZV 
2) Stav lesnického ekonomického výzkumu 
3) Současná ekonomická situace v LH 
4) Lesnictví a podnikatelské prostředí 
5) Organizační záležitosti 
6) Exkurze (14. 5. 2009) - problematika lesnického hospodaření v oblasti Drahanské vrchoviny  

 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. dále informoval o vydání a možnosti zakoupení publikace: 

Pulkrab, K. - Šišák, L. – Bartuněk, J.  Hodnocení efektivnosti v lesním hospodářství. Kostelec nad 
Černými lesy: Lesnická práce, 2008. 131 s. ISBN 978-80-87154-12-0. 

 
Doc. Ing. Václav Kupčák, CSc., místopředseda EK OLH ČAZV, přednesl zprávu o činnosti 

České akademie zemědělských věd za období od předchozího zasedání  EK OLH ČAZV, zejména pak 
pohovořil o jednání pléna České akademie zemědělských věd ze dne 3. 3. 2009. 

 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. přednesl zprávu o činnosti Odboru  lesního hospodářství České 

akademie zemědělských věd za období od předchozího zasedání  EK OLH ČAZV, zejména pak 
pohovořil o jednání Odboru lesního hospodářství ze dne 3. 3. 2009. Informoval dále o možnosti 
vyhlášení Národního parku Křivoklátsko. 

 
Ing. Anton Prčina zahájil část programu Stav lesnického ekonomického výzkumu, a to 

zprávou o činnosti Výzkumného ústavu lesního hospodářství a myslivosti, v.v.i. Strnady. Hovořil o 
přípravě aktualizace legislativy v oblasti oceňování škod na lesích, roli Evropské unie v oblasti 
lesnické politiky a druhém rozšířeném vydání publikace: Matějíček, J. – Prčina, A. Lesnicko-dřevařský 
sektor a Evropská unie. Strnady: Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, 2008. 2. vyd. 348 
s.  
 

Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. informoval o lesnickém ekonomickém výzkumu na FLD, ČZU 
v Praze, uvedl práce na významnost rekreační funkce lesa, kalkulace ekonomické efektivnosti, 
efektivnost holosečného a podrostního hospodaření, efektivnost pěstování nízkého lesa. 

 
Prof. Ing. Iveta Hajdúchová, Ph.D. informovala o lesnickém ekonomickém výzkumu na LF TU 

Zvolen, SR, podrobněji uvedla práce na optimalizaci zdrojů financování v lesnictví, poškození buku 
hnilobou a integraci lesnických politik v rámci EU. 

 
Doc. Ing. Václav Kupčák, CSc. informoval o lesnickém ekonomickém výzkumu na LDF, 

MZLU v Brně, podrobněji informoval o řešení výzkumného záměru z MŠMT ČR, projektů z NAZV 
MZe ČR, dále o spolupráci Lesnické a dřevařské fakulty s Fakultou regionálního rozvoje a 
mezinárodních studií v rámci MZLU v Brně, i o další hospodářské činnosti. 

 



  

Ing. Vladimír Foltánek přednesl příspěvek na téma: Přestavba smrkových monokultur. Toto 
téma je řešeno v rámci výzkumného záměru na Ústavu lesnické a dřevařské ekonomiky a politiky, 
LDF, MZLU v Brně. 

 
Ing. Jan Sebera, Ph.D. přednesl příspěvek na téma: Management zvláště chráněných území. 

Toto téma je řešeno v rámci výzkumného záměru na Ústavu lesnické a dřevařské ekonomiky a 
politiky, LDF, MZLU v Brně. 

 
Ing. Josef Lenoch, Ph.D. informoval přítomné o zpracování Metodiky speciální finanční 

analýzy lesních podniků, která je schopna hodnotit ekonomickou stránku obhospodařování lesních 
majetků objektivněji a spolehlivěji než dosud používané metody. Tato metodika byla zpracována 
v rámci řešení projektu NAZV MZe ČR.  

 
Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. zdůraznil potřebnost výstupů jednotlivých pracovišť, které se 

zabývají lesnickou ekonomikou, z vědecko-výzkumné činnosti i z projektů pro provoz.  
 
Ing. Jan Lojda zahájil část programu Současná ekonomická situace v LH a informoval o 

možnostech a problematice finančních podpor lesního hospodářství ze státního rozpočtu České 
republiky. Dále uvedl internetovou adresu na registr Odborných lesních hospodářů. 

 
Ing. Vladimíra Špičková přednesla zprávu z jednání Poradního výboru pro lesnictví a korek 

11. prosince 2008 v Bruselu. 
 
Ing. František Kaňok, CSc. otevřel část programu Lesnictví a podnikatelské prostředí a 

pohovořil o vývoji cen dřeva v závislosti na hospodářské krizi a o návrhu vytváření zákonných rezerv 
v této situaci. 

 
Ing. Jaroslav Rygl pohovořil o problematice soukromého podnikatelského prostředí v lesním 

hospodářství ČR v horizontu krátkodobém a střednědobém. Přednesl nedostatky současného 
obhospodařování státních lesů a navrhl jejich řešení. 

 
Ing. Miroslav Hovořák informoval o možnostech zlepšení podnikání v oblasti personálního 

managementu v době hospodářské krize v souladu se zásadami filosofie Tomáše Bati.  
 
Ing. Jaroslav Martínek, CSc. pohovořil o situaci na ŠLP Masarykův les Křtiny, informoval také 

o zpracovávání závěrečných studentských prací na tomto podniku. 
 
Ing. Petr Pražan seznámil přítomné se současnou situací v dřevozpracujícím průmyslu, 

podrobněji rozvedl zejména vývoj cen dřevařských sortimentů v souvislosti s hospodářskou krizí a to 
na domácím i světovém trhu.  

 
Ing. Dalibor Šafařík představil firmu LESCUS Cetkovice, s.r.o., která se při tomto zasedání 

Ekonomické komise ujala role organizátora. V druhé části pohovořil o problematice systémů 
certifikace lesů při obchodu s energetickou štěpkou. 

 
 Prof. Ing. Luděk Šišák, CSc. přednesl organizační záležitosti spojené s ubytováním, 

stravováním a exkurzí následující den. Informoval o zasedání příští Ekonomické komise OLH ČAZV, 
kterou uspořádá Česká lesnická akademie Trutnov střední škola, vyšší odborná škola ve dnech 13. - 
14. října 2009 ve Svobodě nad Úpou.   

 

14. května 2009 - exkurze Ekonomické komise OLH ČAZV ve firmě LESCUS 
Cetkovice, s.r.o. a v lesích Drahanské vrchoviny. 

 
Zapsal Ing. Josef Lenoch, Ph.D.  


